
Nieuwleusen, 12 mei 2014 
 
Geachte college van burgemeester en wethouders, leden van de fracties 
 
Naar aanleiding van de reactie in de Stentor (1 mei 2014) van de heer Von Martels over de  
 
Kledingbank, Voedselbank en Speelgoedbank heeft de Kledingbank de heer Von Martels en de heer  
 
Zeelt uitgenodigd voor een kennismaking en nadere toelichting over het artikel in De Stentor (zie  
 
bijlage 1.) 
 
We hebben gesproken over het ontstaan, de werkwijze en de samenwerkingsverbanden die er zijn  
 
met o.a. de andere 'banken' en over het stijgende aantal bezoekers. We zijn nu ruim een jaar bezig  
 
en we hebben ongeveer 260(!) bezoekers. Het baart ons zorgen dat deze groep steeds groter wordt.  
 
Ook hebben we gesproken over de subsidie-aanvraag die we hebben gedaan en welke geweigerd  
 
is (zaaknummer Z16011). Ondanks de teleurstelling hierover, hebben wij dit gesprek als prettig en  
 
verhelderend ervaren. 
 
 De Kledingbank maakt nu tegen betaling van de vaste lasten, kostenloos gebruik van de huidige  
 
locatie, deze staat echter te koop en te huur. Als de eigenaar het pand kan verhuren of verkopen,  
 
moet de Kledingbank er binnen 2 weken uit. We hebben onze zorg hierover besproken met beide  
 
heren. 
 
 
 
Daarom ook de vraag naar u: 
 
1. Wilt u de subsidiering opnieuw overwegen? Wij hebben een reserve nodig voor evt. huur,  
 
mochten wij uit het pand moeten. Deze brief hoeft niet gezien worden als 'in hoger beroep' gaan. 
 
2. Wilt u meedenken in het voorzien van ruimte, als wij de huidige locatie moeten ontruimen? 
 
3. Wilt u in uw gedachten meenemen dat het kostenloos verstrekken van kleding aan de minima,  
 
kan inhouden dat er minder een beroep wordt gedaan op extra geld van de gemeente? In minder  
 
mensen die in een sociaal isolement blijven? Deze ouders hun kinderen leuk kunnen kleden zodat ze  
 
hier niet mee worden gepest? (Zie verder bijlage 2.) 
 
4. Wilt u ons initiatief -door uitsluitend vrijwilligers gerund- steunen door dit te bespreken in de  
 
Voorjaarsnota en in het najaar tijdens het maken van de nota voor het minima-beleid? En hiervoor  
 
ook subsidie beschikbaar stellen? 
 



Omdat er nog veel onbekendheid is over de Kledingbank, willen we u van harte uitnodigen voor een  
 
bezoek aan de Kledingbank. We hopen u zo ons enthousiasme te kunnen laten ervaren. 
 
We horen graag uw mogelijkheden. Meer informatie kunt u alvast lezen op onze website:  
 
www.kledingbanknieuwleusen.nl 
 
Hier ziet u ook onze werkwijze en de instanties waarmee wij samenwerken zodat onze kleding aan de  
 
juiste doelgroep wordt verstrekt. 
 
Met vriendelijke groeten, 
 
Het bestuur, 
 
Agnes Mulder, Femmy Stolte, Tijmen Visscher, Jenny Hofstede en Eefje Ooms. 



Bijlage 1 
 
'Overvallen door de acute situatie' 
 
Wethouder Maurits von Martels laat in een reactie op de noodkreet van de Nieuwleuser  
 
speelgoedbank weten verrast te zijn. "Dit artikel moet mij op de noodzaak wijzen, ik ben overvallen  
 
door de acute situatie." Von Martels zal spoedig contact opnemen met Bert Sepers, initiatiefnemer  
 
van de bank. "Ik nodig hem uit voor een gesprek, volgende week. "Hoewel Von Martels hoopt dat de  
 
gemeente een faciliterende of regisserende rol in een oplossing kan spelen, vindt hij het jammer dat  
 
vooralsnog niemand uit Nieuwleusen op de schreeuw om hulp heeft gereageerd. "Want daar wonen  
 
toch veel sociaal betrokken mensen." Von Martels noemt het eveneens 'te gek voor woorden' dat  
 
de kleding-, voedsel- en speelgoedbank' niet samen opereren, maar legt de verantwoordelijkheid  
 
ook neer bij die partijen. "Blijkbaar hebben ze nooit samen om tafel gezeten. Als ze wat voor  
 
elkaar kunnen betekenen, dan wil ik best de regisseur van die samenspraak zijn." Dat de drukte  
 
bij de speelgoedbank - toch honderd kinderen in een klein jaar - behoorlijk is, verontrust ook de  
 
wethouder. "Maar in het najaar komen we met een concreet armoede beleid." 
 
De Stentor, Editie Vechtdal, 1 mei 2014 



Bijlage 2 
 
Vanaf 2016 is de verdeling van middelen niet meer gebaseerd op de daadwerkelijke zorgkosten.  
 
U zult moet bezuinigen op jeugdzorg. Maar hoe doet u dit zonder dat dit ten koste gaat van het  
 
jeugdzorgaanbod? 
 
De British Council uit Groot Brittannië voerde het drie jaar durende onderzoek ‘Inclusion and  
 
Diversity in Education’ (INDIE) uit op 47 scholen in negen landen (Groot Brittannië, Nederland,  
 
Duitsland, België, Portugal, Spanje, Italië en Malta). Volgens 47% van de Nederlandse jongeren (gem.  
 
leeftijd 14 jaar) lokt kledingkeuze pesten uit.  
 
De Kledingbank verstrekt mooie en modieuze kleding en draagt er op deze wijze aan bij dat het  
 
pesten van kinderen verminderd wordt omdat ze nu ook mooie kleding dragen. De minima hebben  
 
niet voldoende geld om zelf voldoende kleding te kopen. Dit geldt niet alleen voor kinderen maar ook  
 
voor volwassen op de werkvloer. Zo zal het gebruik van gespecialiseerde hulp of de inzet van lichtere  
 
hulp terug gedrongen worden.Wanneer dit percentage verkleint kan worden geeft dit lagere kosten  
 
in het Jeugdzorg beleid voor de gemeente. Wanneer mensen ziek worden of arbeidsongeschikt  
 
raken, brengt dit flinke kosten met zich mee. Te denken valt dan aan: 
 
-verhoogde WIA-instroom. Dit brengt hogere premies met zich mee.  
 
-ziekteverzuim betekent verstoring van processen op de werkvloer. Ter indicatie, 1 ziektegeval kost  
 
volgens onderzoek van de FNV zo'n 5000 euro. 
 
Divoso heeft ook onderzoek gedaan. Deze onderzoeks gegevens kunt u vinden op de website. 
 
Evenals de onderzoek cijfers van het CBS. 
 
Het kabinetsbeleid heeft de afgelopen jaren enkele maatregelen aangekondigd die de beleidsruimte  
 
van de gemeente vergroten. Dit blijkt uit gegevens van het CBS en Divoso. 
 
-De individule bijzondere bijstand voor daadwerkelijk gemaakte kosten wordt verruimd. 
 
-Extra aandacht is er voor gezinnen met kinderen, werkenden met een laag inkomen en ouderen  
 
met een klein pensioen. De mogelijkheden voor bijzonder bijstand in de vorm van een aanvulllende 
 
zorgverzekering of een pas voor culturele, maatschappelijke en sportvoorzieningen worden ruimer.  
 
Het is belangrijk dat kinderen uit gezinnen met een laag inkomen kunnen sporten. Daarom wordt de 
 
subsidie aan Jeugdsportfonds Nederland verlengd en de Sportimpuls verhoogd.  
 



-Mensen die langdurig van een laag inkomen rond moeten komen zonder zicht op verbetering,  
 
krijgen op individuele basis een toeslag. 
 
-Categoriale bijzondere bijstand voor aannemelijke kosten wordt beperkt. 
 
-Voor dit hele pakket wordt structureel 100 miljoen vrijgemaakt. 
 
Wij denken dat de Kledingbank door haar werkzaamheden een belangrijke rol kan spelen in de  
 
verdere bestrijding van de armoede in onze gemeente. 


